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Aika ja paikka 

23.1.2025 klo 13–14, Teams-yhteys 

Neuvottelu 

1. Puheenjohtaja avaa neuvottelun 
 
Neuvottelujen teemana ovat hyvinvointialueen ja kunnan yhteistyön rakenteet. 
Neuvottelujen tavoitteena on todeta hyvinvointialueen ja kunnan keskeiset 
yhteistyön rakenteet ja käydä niistä tilannekuvakeskustelu.  
 
Laki hyvinvointialueesta 14 §: Hyvinvointialueen ja kuntien neuvottelu 
Hyvinvointialueen ja sen alueen kuntien on neuvoteltava vähintään 
valtuustokausittain tehtäviensä hoitamiseen liittyvästä yhteistyöstä, tavoitteista 
ja työnjaosta. Neuvottelussa voidaan sopia ainakin yhteistyön edellyttämistä 
yhteistoimintarakenteista, toimintamalleista sekä yhteistyön edellyttämästä 
tiedonkulusta. 
 
Neuvotteluista laadittiin muistio, johon kirjattiin tapaamisessa esille nousevat 
yhteistyörakenteisiin liittyvät ongelmat ja haasteet sekä yhteistyörakenteisiin 
liittyvät asiat, joista on tarkoituksenmukaista sopia tarkemmin erikseen.  
 

2. Kunnan luottamushenkilöjohdon ja viranhaltijajohdon edustajien 
avauspuheenvuorot 
 
Kaupunginhallituksen puheenjohtaja Markku Korhonen esitti puheenvuoron 
kaupungin luottamushenkilöjohdon puolesta. 
• Toimivat yhteistyöpinnat ja niiden tarve korostuvat erityisesti 

työllisyysalueiden käynnistymisen myötä.  
• Ne keinot, joita kunnalla on tukea heikossa asemassa olevia asukkaita, 

edellyttävät toimivaa yhteistyötä hyvinvointialueen kanssa. Tällä asialla on 
myös kaupungille taloudellisia vaikutuksia.  

• Kaupungin tulee olla myös aloitteellinen yhteistyön rakentamisessa.  
 
Kaupunginjohtaja Juha Jokitalo esitti puheenvuoron kaupungin viranhaltijajohdon 
puolesta.  
• Lyhyt neuvottelu näyttäytyy ensi sijassa tilannekatsauksena. Enemmän aikaa 

tarvitaan, jotta voitaisiin monipuolisemmin huomioida yhteistyörakenteiden 
kehittämistä.  

• Kaupungin näkökulmasta erityisen kiinnostavaa olisi keskustella yhteisistä 
kannustimista hyvinvoinnin ja terveyden edistämiseksi. Selkeät painopisteet 
hyvinvoinnin edistämiselle tarvitaan.  

• Varautumisella on suuri merkitys, ja tässä ollaan päästy eteenpäin. 
Askelmerkit suhteessa pelastuslaitokseen ja hyvinvointialueeseen ovat 



 

 

selkeät.  
 

3. Hyvinvointialueen luottamushenkilöjohdon edustajan avauspuheenvuoro 
 
Aluehallituksen 1. vpj Johanna Värmälä esitti puheenvuoron hyvinvointialueen 
luottamushenkilöjohdon puolesta.  
• On tärkeää, että hyvinvointialue käy keskusteluja alueen kuntien kanssa. 

Molemmissa organisaatioissa tulee olla selkeät yhteydenottokanavat ja 
tiedossa yhteyshenkilöt.  

• Karkkila on tehnyt paljon töitä hyvinvoinnin eteen, ja kaupungissa on 
esimerkiksi tehty yhteinen päätös lasten kotiintuloajasta.  

• Hyvinvointialueella ja kaupungilla on hyvät eväät hyvinvoinnin ja terveyden 
edistämiseksi.  
 

4. Yhteistyön rakenteet ja ennakkotehtävä 
 
Todettiin ennakkomateriaali. Puheenjohtaja avasi keskustelun hyvinvointialueen 
ja kunnan välisistä yhteistyörakenteista.  
 
Keskustelussa todettiin seuraavaa:  
 
• Yhteistyön tulee koostua erilaisista ryhmistä eri tasoilla. Valtuustokauden 

lopun neuvottelu on myös harjoittelua tulevia valtuustokausittaisia 
neuvotteluja varten.  

• TE-uudistuksesta on valmisteltu TYM-sopimusta ja se on menossa pian 
allekirjoitukseen. Karkkilan terveysasemalla tilanne on hyvä: Karkkilassa on 
neljä lääkäriä, ja he ovat olleet pitkään alueella töissä. Karkkilassa on 
hyvinvointialueen korkein hoidon jatkuvuutta mittaava COCI-indeksi 0,43. 
Palvelujen verkoston strategisissa linjauksissa päätettiin, että Karkkilassa 
halutaan säilyttää terveysasema. Kesäsulku oli Karkkilassa kuuden viikon 
mittainen. Karkkilan kaupungille on saapunut negatiivista palautetta 
kesäsulusta.  

• Opiskeluhuollon tilanne on Karkkilan alueella kunnossa. Sivistysjohtajalta on 
tullut palaute mutkattomasta ja suorasta yhteistyöstä. Viime vuonna 
Karkkilasta on tullut noin kaksi tuhatta lastensuojeluilmoitusta, mikä on 
lievästi enemmän kuin hyvinvointialueella keskimäärin, ja jatkossa onkin 
yhteistä tahtotilaa kehittää lapsiperheiden tukea eli syventää yhteistyötä 
muidenkin kuin opiskeluhuollon toimijoiden kanssa.  

• Väestönsuojelun yhteistyöryhmä tullaan perustamaan kuluvan vuoden 
aikana.  

• Ankkuri-toiminnan jatkon osalta LOVIKA-alueella toivottaisiin yhteistä 
keskustelua. Nuorten kuntouttava työtoiminta ei toimi kaupungin 



 

 

näkökulmasta optimaalisesti. Vanhempien työikäisten työtoiminta pyörii 
hyvin. 

• Nuorten kuntouttavassa työtoiminnassa on ollut hiljattain päättynyt 
kilpailutus. Tätä on pyritty kehittämään, ja tarjonnan pitäisi parantua 
kilpailutuksen myötä. Nuorille oltaisiin perustamassa mahdollisesti myös 
oman palvelutuotannon puitteissa kuntouttavaa ryhmätoimintaa.  

• Väestönsuojelun osalta tilanne on hyvä, ja yhteisupseerin kanssa on tehty 
tilakierros. Karkkilassa palvelutietovarantoa tullaan edistämään siten, että 
kevään 2025 aikana kaikki kaupungin palvelut kuvattaisiin 
palvelutietovarannossa.  

• Hyvinvointialueen näkökulmasta merkittävät toimitilojen osalta tehdyt 
linjaukset tehtiin palvelujen verkoston strategisissa linjauksissa. Karkkilassa 
palveluverkkoon ei esitetty merkittäviä muutoksia lukuun ottamatta 
sairaalapalveluja. Vuoden 2025 aikana umpeutuu kolmen vuoden 
siirtymäaika vuokrasopimuksissa, ja hyvinvointialue on käynyt asiasta 
keskustelua kaupungin tilapalvelujen kanssa. Toimitilaohjelmassa tullaan 
määrittämään tarkemmin uudet tilakehityskohteet.  

• Todettiin, että yhteistyörakenteita kuvaavasta ennakkomateriaalista 
puuttuvat viestintäverkosto, FGM-verkosto sekä Ankkuri-toiminta. Karkkilan 
kaupungin liikenneturvallisuusryhmässä on myös ollut edustus LUVN:lta.  

• Karkkilan kaupunki on peräänkuuluttanut toistuvasti hyvinvointialueelta 
kuntakohtaista dataa. Tällä hetkellä tilanne ei ole tahtotasolla ja asiaa 
toivotaan kehitettävän. Kuntakohtaista dataa ja tunnuslukuja olisi saatava 
käyttöön kaupungille. 
 

5. Muut asiat 

Sovittiin, että hyvinvointialueen edustaja osallistuu Karkkilan 
kaupunginvaltuuston kokoukseen. Asiasta sovitaan tarkemmin erikseen.   

Varautumisen yhteistyöryhmässä on kaupungista vain yksi henkilö, ja kaupungin 
toiveena olisi nimetä uuteen työryhmään kaupungista myös varahenkilö. 
Sovittiin, että näin voidaan tehdä.  

Karkkilassa kerätään tietoa siitä, miksi perhekeskuspalvelut eivät toimi 
riittävästi, ja tähän luvattiin palata. 
 

6. Neuvottelujen päätös 
 
Puheenjohtaja päätti neuvottelun.  

 


